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 יריב קרין  | משולחן מנהל הקהילה    

במסגרת ההקלות בכל רחבי הארץ ואצלנו   –  קורונה 

ו ללמוד במסגרת -באזור, חזרו השבוע תלמידי כיתות ה 

בתי הספר. מסתמן שבשבועות הקרובים יחזרו גם 

. נמשיך להדגיש את  ן תלמידי החטיבה והתיכו

החשיבות בשמירה על כללי ההתקהלות, עטיית 

המסיכות והמרחק במרחב הציבורי. אלו הכלים שיש 

בידינו על מנת למנוע ככל הניתן הדבקה וכניסה 

לבידוד. נכון לכתיבת שורות אלו יש במעלה גלבוע 

 מבודד אחד.

חנה כהן תבור נכנסה לתפקידה כממלאת   –  חינוך 

מקום מנהלת החינוך. היא שוקדת על מלאכת שימור 

עקרונות הפעילויות של החינוך הביתי קהילתי והנעה 

מחודשת של פעילות ההדרכה בחטיבה ובתיכון בשלב 

ראשון. זאת בצד הליווי לבני עקיבא בתקופה העמוסה. 

 בהצלחה רבה.

ו' ללימודים -עם חזרת כיתות ה'   –חינוך ביתי קהילתי  

זו הזדמנות להודות ליזמיות הנפלאות על המפעל 

אורי מיץ,   –הנהדר שיזמו לרווחת כולנו. תודה לכן  

כנרת וירוב, עינת הימן, רעיה פורת, נגה גיל, מיכל 

 אליהו, חפצי רנד, נעמה כץ וחן מיץ.

בהזדמנות זו תודה רבה גם לאיימי פפרניק   –  הסעות 

על הליווי המסור לתלמידים העולים להסעות. משימה 

 חשובה תמיד ובטח בתקופה הזו.

העבודות המבוצעות כעת הן השלמות   –  31כביש  

עליהן הוחלט באסיפה לפני   51לביצוע פרוייקט כביש  

כשנה. מסיבות מינהליות התעכבו העבודות מאז חודש 

אפריל עד להיערכות למכרז מחודש וכעת בשבועות 

הקרובים הן מושלמות. במסגרת עבודות אלו יצקו 

בשבוע החולף מדרכות ליד החנייה החדשה וייצקו 

בקרוב מדרכה מחברת בין השביל היוצא מהצומת ליד 

בית משפחת דגן לשביל המוביל לרחבת חדר האוכל וכן 

חיבור לכביש העליון. בנוסף תתוקן המדרכה מהאבנים 

המשתלבות לאורך הכביש התחתון מצומת הכניסה עד 

 למגורי הישיבה.  

 שבת שלום

 

 

 אסתר אלכסנדרמן הארכיון |     

 יום מיוחד ולכך שתי סיבות: –כט' בנובמבר 

היום בו החליטה עצרת האומות   5491* כט' בנובמבר  

המאוחדות )האו"ם( על סיום המנדט הבריטי והקמת שתי 

מדינה יהודית ומדינה   –מדינות עצמאיות בארץ ישראל  

ערבית )תוכנית החלוקה(. עוד נקבע כי ירושלים וסביבתה 

 יוכרזו כשטח תחת פיקוח בינלאומי.

היום בו הוקמה היאחזות מעלה   5491* כט' בנובמבר  

 גלבוע.

שימו לב שמועד עליית ההיאחזות על הקרקע לא נקבע לפי 

נתוני השטח אלא על פי המשמעות ההיסטורית של 

התאריך. אחרת כיצד ניתן להבין עליה להתיישבות 

 בתחילתו של החורף.

 לכבוד היום המיוחד:

 ברכתו של ראש הממשלה דוד בן גוריון.

וקצת נוסטלגיה מימי הקיבוץ בשנים הראשונות לאחר 

 האיזרוח:

מתוך "ידיעון פנימי" קבוצת מעלה גלבוע )ח' חשוון 

 (1702.02.72תשל"ב 

שנת תשל"ב תציין בהיסטוריה שלנו את השנה בה החלו, 

 –בשעה טובה, בבניין. הבטחות, שנויים, ויכוחים, הצבעות 

 וסוף סוף מעשה. דומה שהקרשים, הברזלים, הפועלים 



 

ואפילו הפיצוצים, נותנים הרגשה מהנה משהו זז, 

מתקדם. השנה נראה את הבניינים הולכים ועולים 

 –מתוך השלדים. לול, דיר, בתי נעורים, פעוטון ולבסוף  

 יחידות משפחה. 

הקיץ חגגנו כלולותיהם של ארבע זוגות חדשים, ארבע 

 משפחות חדשות שיחד עמם מנין משפחותינו לשמונה.

 מועמדים וחברים: 11במשך השנה הצטרפו למשק 

 חברים. –הנרי, קלמן, פישקלה, מלי וקלרה 

 מועמדים. –מרקו, שור, איצ'קו, ג'ורג', זהבי, שרה מלר 

]נמצאים אתנו כיום בישוב: שלמה רוף )הנרי(, קלמן 

 יעיר, איצ'קו בן צבי[

 

 3ידיעון מעלה גלבוע מס'  –ידיעות מההר 

 (1791שבת פרשת לך לך )חשון תשל"ג נובמבר 

 פיתוח:

בימים אלה נחתם חוזה עם סולל בונה על בניית עשרים 

יחידות דיור נוספות כולל פעוטון ומקלט בסכום נכבד. 

הבנייה תחל מיד לאחר גמר עבודות הכשרת הקרקע 

 שקרן הקיימת עושה. 

סוכם עם הקרו הקיימת לישראל על תחילת עבודות 

הפיתוח באשכול א' )הבתים שבנייתם הולכת ונשלמת( 

הכשרה זו תכלול מפלסי גינון, שבילים, וכו'. בצמוד לזה 

 הסתיים תכנון הביוב והחשמל של אשכול א'. 

בשבוע זה נערך דיון ראשון על הפרוגרמה של בנייני 

 הציבור הכוללת חדר אוכל, בית כנסת ומועדון לחבר.

כפונקציות מרכזיות אשר בגלל בניתם על מדרון ההר 

יבוצעו בהם קומות קרקע אשר תכלולנה משרדים חדר 

 נשק וכיוב'.

ידיעון קבוצת מעלה גלבוע, חיי שרה כ"ו   –מן ההר  

 302202.71מר חשוון תשל"ג 

התחלנו לכבס בבית אלפא שלושה ימים   -מכבסה  

בשבוע. כיוון שהעניין בהרצה עדיין לא נקבעו ימים 

מיוחדים לסוג מסוים של כביסה )מתי מכבסים מה( 

החברים מתבקשים להמשיך לזרוק את הכביסה 

 במוצאי שבת קודש עד להודעה חדשה.

נתבקשנו להזכיר לציבור ה"זורקים" לזרוק את הכביסה 

לתאים הנכונים בכדי למנוע אי סדר, קלקול הכביסה או 

 אבדתה וכיו"ב.

 הוחלט לבדוק אפשרות של הקמת מרפאת שיניים. 

קוים דיון ראשון על בניית בית כנסת וחדר אוכל. נכונים 

 לנו מאבקים קשים ואספות חברים "לוהטות" בנושא זה.

השנה יחול תאריך עשר שנים ליסוד היאחזות מעלה 

גלבוע וחמש שנים לאיזרוח. הוחלט לחוג פה את 

האיזרוח, יחד עם זה מתקיים מגע עם חברי הגרעין 

 המייסד לעזרה בהכנת המסיבה שלהם.

 

 

 פעם אספתי / עדנה ויג

ים", י "זְהָבִּ פְתִּ ם אָסַּ עַּ  פַּ

יּוֹת, פִּ פְתְחוֹת, מַּ יקֵי מַּ חֲזִּ  מַּ

ים ם רֵיקִּ קְבוּקֵי בוֹשֶׂ  בַּ

יפוֹת סְפָר טִּ ם מִּ ים נוֹתְרוּ בָהֶׂ תִּ לְעִּ  שֶׂ

 –וְעוֹד 

יּוֹם ?  וְכַּ

ים ים טוֹבִּ ת אֲנָשִּ פֶׂ י אוֹסֶׂ  אֲנִּ

ים". "אוֹסָפִּ כֹּל הַּ ה מִּ י מְעוּלֶׂ ף הֲכִּ אוֹסֶׂ ה הַּ  וְזֶׂ

 

כבר חודשיים שאנחנו אוספים רגעים מבורכים של 

שמחה גדולה, של השתאות והתפעלות, של חכמה 

התרגשות רבה, של חום הלב, של   ותבונה, של

חסד פשוט, של הכלה והצלה ותמיכה והרווחה 

 ובעיקר של אנשים טובים שהם כל אלו יחד...

בעצם לא התאמצנו לאסוף אותם, הם נאספו 

 מעצמם ברגישות גדולה ובאהבה.

אוסף הרגעים האלה נמשך ונהיה לאחד, עד כי 

לרגע פקחנו עין וגילינו שכבר עברו חודשיים... הוא 

הצטרף לשלל רגעים גדול שהיו פה לפניו כשעברנו 

 לביתינו החדש...

רוצים להודות על כל הטוב הזה שגמלנו ה' 

והאנשים המופלאים שנכנסו לביתנו מאז ועוד 

מגיעים, מציעים עזרה, דורשים לשלומינו 

בשבילים, מבליחים איזה הודעת טקסט משמחת 

 ומתרגשים איתנו...

זכינו, זכה טל להיכנס לעולם עם כל הטוב והחסד 

הזה... והלוואי וכמו הטל המתרגש עלינו בכל יום 

טיפין טיפין, מעורר, מרענן, מחדש, נותן מטובו, 

 מתחזק, נצליח גם אנו להתחדש ולהמשיך ולתת .

  בהודיה גדולה, מיקי ומוריה והילדים...



לעיתים זה עדיין מבלבל, ולעיתים עמום או סותר הנחיות 

אחרות, אבל נראה לנו שהכללים הללו מייצרים מכנה משותף 

שמאפשר התאמה סבירה של הנחיות המדינה אל תוך 

הקהילה שלנו. אנחנו מנסים לאזן בין הצרכים והרצונות של 

כלל חברי הקהילה ומשתדלים לתת יציבות בהבנה ובפרשנות. 

הכללים הללו מנחים את פעילות בית הספר הקהילתי ומרכזי 

הלמידה, והם גם אלו שמנחים את פעילות בני עקיבא 

 ופעילויות נוספות במרחב הקהילתי שלנו. 

השבוע, לאחר תקופה די ארוכה, התכנסנו שוב לישיבת הנהלה 

צריך –"אמיתית" פנים אל פנים, וזכינו )אולי בפעם הראשונה  

לשאול את נעמי( להפוך את החלל הגדול, היפה והמזמין של 

הספריה, לחדר ישיבות. בחוויה שלי, למרות הנוחות של הזום, 

אין תחליף להחלפת דעות ורעיונות באופן בלתי אמצעי )כמעט 

בעיקר כאשר הנושא הוא סיכום   –יש בכל זאת מסיכה...(    –

קדנציה של ההנהלה וחשיבה משותפת על דרכים לעבודה יותר 

טובה ויותר אפקטיבית של ההנהלה החדשה. אני מקווה 

שנישאר ירוקים, במעלה גלבוע ובעמק, ונצליח את סדרת 

המפגשים האינטנסיבית של הכנת השנה הבאה לקיים 

בפגישות אמיתיות ולא רק בזום.  אחד הנושאים העיקריים 

שעלה בדיון הוא הדרך שעשינו בנושא שיתוף הציבור, 

)פרסום סיכומי דיון, הצבעות  השקיפות והמעורבות 

ממוחשבות, תהליכים ציבוריים בנושאי תשתית וחינוך...( עם 

חשיבה על הצרכים והדרכים להמשיך ולהגביר את ההיכרות 

ואת המעורבות של כולנו בתהליכים הקהילתיים השונים 

ובנושאים שמעסיקים את הציבור ואת ההנהלה.  אנחנו 

מבינים שבהחלטות הקשורות לקורונה  זה חשוב במיוחד, 

וננסה למצא את הדרכים לשפר עוד את השקיפות ואת 

 המעורבות.

בוותק, בגילאים,   –הרכב ההנהלה החדש הוא הרכב מאוזן  

במגדר ובנסיון. הוא מאפשר מעבר חלק והמשך עבודה רציפה 

גם בתקופה העמוסה הנוכחית ולקראת שנה הבאה.  אנחנו 

נפרדים מלינה שגיא ומרעיה פורת שהיו חברות הנהלה בארבע 

השנים האחרונות. לינה בישירות שלה, ורעיה בעומק ובחדות 

ושתיהן ביחד בנועם ובפתיחות היו חלק מרכזי   –האבחנה  

בהנהלה ותרמו המון מזמנן, מנסיונן ומחוכמתן לתפקוד שלנו. 

תודה רבה לכן ואני די משוכנע שתימצאו אפיקים חדשים 

 לתרום לקהילה מכל מה שיש לכן. 

כפי שפרשת "ויצא" משופעת בעשייה של יעקב, היא גם מלאה 

ברגשות. יעקב בודד, חושש, אוהב, כועס ומתוסכל וכך גם 

 –נשותיו והאנשים שסביבו. ריבוי רגשות, לעיתים באופן סוער  

מלווים באופן טבעי עשייה מרובה ומצבים מורכבים. גם את 

השיעור הזה כולנו חיים בתקופה הזו ואני מקווה שגם בעולם 

הרגש, השיתוף והפתיחות מצליחים לסייע ולהקל וגם בתחום 

 הזה קיימת צמיחה וגדילה.

בתחושות, בסימני השאלה   -תודה לאלו המוכנים לשתף  

 ובקשיים ותודה לכל העושים הרבים במעלה גלבוע.

 שבת שלום  

 | יצחק ריבליןתקופה של עשייה  –פרשת ויצא     

 –פרשת ויצא היא החלק המרכזי בסיפור חייו של יעקב  

שבו הוא עושה והוא פעיל. בשונה מהסיפור שניהלה 

רבקה  שקראנו בשבוע שעבר, ובשונה מהאירועים 

עליהם נקרא בפרשות הבאות,   –שינהלו בניו של יעקב  

הפרשה שלנו היא  הסיפור של יעקב. הוא יוצא, הוא 

נודר, הוא גולל, הוא עובד, צובר רכוש והופך בכח מעשיו 

ולמרות הקשיים, מאדם בודד הבורח מאחיו, לבעל 

משפחה המנהל מסע חזרה לארצו לקראת יסוד עם 

 שייקרא על שמו. 

מפרשת ויצא אני לומד שרק מעשייה אפשר באמת 

 לגדול. 

את השיעור הזה לימדה אותנו בחודשיים האחרונים 

קבוצת אימהות ובנות מהקהילה. אל החלל שנוצר 

כתוצאה מחסמים חיצוניים ופנימיים שלנו כהנהלה הן 

נכנסו, עשו, והובילו את כולנו  להתגייסות ולעשיה 

בדרך מופלאה ומגדלת. תודה גדולה לכן על   –חינוכית  

העשייה ובעיקר על השיעור שהראה את כוחה של 

התנדבות ושל יוזמה לסחוף הורים וילדים ולהתגבר על 

מכשולים ביצירת דברים טובים. אנחנו עסוקים בלשמר 

בהובלתה של חנה   –ולהמשיך לפתח את היצירה שלכן  

 כהן תבור ובהמשך סיוע שלכן.

גם הילדים והנוער שלנו מלמדים אותנו את השיעור 

הזה. מתוך הבנה של מה מותר ומה מתבקש, ועם 

רגישות וקשב למגבלות ולקשיים, תפארת, צוות 

המדריכים  ואיתם כל ילדי מעלה גלבוע, לקחו את 

המסגרת של חודש הארגון ומילאו אותה בתוכן שמשמר 

את המסורת ומייצר מפגשים עם ערך מוסף. הם 

שואלים, הם מבקשים אישור, הם נענים להנחיות שלנו 

המבוגרים, אבל הם לא מחכים שנגיד והם לא זקוקים 

הם פשוט מרגישים שהעשייה הזו מגדלת   –לדחיפה  

אותם וגם אותנו. אני מאחל שהצורך להתאים ולשנות 

 יביא רעננות וחידוש  גם בשבת הקרובה.

עם כניסת הקורונה לחיינו, הבנו די מהר שהתאמת 

הנחיות המדינה השונות למסגרת ולאופי החיים שלנו 

במעלה גלבוע תהיה מרכזית בעשיה שלנו כבעלי 

תפקידים וכהנהלה.  עסקנו בכך רבות בחודשים 

הראשונים והשתדלנו לפרסם ולהסביר ובעיקר לתת 

 הנחיות בהירות ופשוטות ככל שניתן. 

המעבר ל"חיים עם הקורונה" וההבנה שאסור לנו לחנוק 

הביאה אותנו להשתדל בחודשים   –את כח העשייה  

האחרונים להצמד ל"תקנות בריאות העם" בעניין כללי 

ולראות בהם, ביחד עם הכללים האישיים  –ההתקהלות 

של מסיכה ומרחק,  את המצפן המרכזי שמכוון אותנו 

באיזון בין שמירת הבריאות הפיזית ומגבלות הקורונה 

לבין הצורך לשמור גם על הבריאות הנפשית ולתת מענה 

 למצוקות וצרכים אחרים.



 כרמית דגן וגלית כרם )והצוות (לחיים| בית     

 קהילה יקרה!!

הרבה זמן לא כתבנו לכם....גלי הקורונה גברו עלינו 

 בכל פעם שרצינו לצאת אל התהליך הקהילתי.

כעת אנו  מגיעות  מכווננות  יותר לאופי התקופה 

לפועל את  להוציא  ה'  ונקווה שנצליח בעזרת 

 תוכניותינו.

 אז איפה פרוייקט ה"בית לחיים" עומד?

לאחר תקופה של בירור , למידה ומפגשים עם בתים 

לחיים נוספים, ועם עמותות שונות, אנו מרגישות נכון 

ובטוח לעמוד בפני הקהילה ולהציג בפניה את מה 

שלמדנו ואספנו עד כה. אנו מביאות בפניכם את 

מהתהליך הקהילתי להפיח התשתית והיסוד ומצפות  

חיה  למציאות  ולהפוך את החלום  ים,  רוח חי

 ומתממשת.

 אז איפה הדברים עומדים היום?

בעז"ה נתחיל את התהליך הקהילתי בשבת חגיגית   -

לאחר חנוכה ,לאורך השבת יתקיימו מעגלי שיח 

ולימוד בנושא, נארח אורחים שיביאו איתם את 

ניסיונם וסיפוריהם האישיים, ובמוצאי שבת נצפה 

בסרטון המופק בימים אלו, ניפגש בזום לשיחה קצרה 

ונבקשכם למלא שאלון עמדות קצר.  )המשך התהליך 

תלוי בדברים שיעלו מהשאלון, הוא כולל חוגי בית, 

ערבים ומפגשים נוספים, והצבעה. באם ההצבעה 

תהיה בעד נמשיך במפגשים והכרות עם עולמם של 

 בעלי הצרכים המיוחדים(.

עמוס גיל עורך עבורנו סרטון בימים אלו. לצורך   -

הסרטון עמוס ראיין חלק מאנשי הקהילה, והם 

 התוודעו אל הנושא יותר מקרוב.

לאורך החודשים האחרונים עבדנו מול עמותת בית   -

אורי. התהליך עם בית אורי היה מלמד ומעשיר, מרגש 

ונוגע ללב. הכרות עם מפעל חיים מקסים, הכולל מגוון 

 . ייחודית  אנושי עשיר ותפיסת עולם טיפולית 

התוודענו במהלך התהליך אל אנשים מקסימים 

וליווינו מקרוב את התהליך של הקמת בית לחיים 

בטירת צבי. עם זאת, לאור העובדה שלקהילתנו אין 

ניסיון בתחום זה, ראינו לנכון לחזור אל עמותת קמה 

איתה התחלנו את התהליך. לעמותת קמה יש ניסיון 

רב בהקמת בתים לחיים. יש להם שני בתים בעמק 

)במירב ובעיה"נ( ועוד במקומות אחרים. למדנו מהם 

עד היום רבות ואנו מרגישים בטוחים  בשותפות איתם 

 ובליווי שלהם. 

 

בעזרת ה' בשבוע שלפני חנוכה ניפגש )כרמית, גלית, יריב   -

 ושוקי(  עם גיא, מנהל עמותת קמה.   

במהלך התקופה האחרונה אנו לומדות את הנושא של   -

הקמת הבית יותר לעומק, מכל היבטיו התפעוליים, 

 היומיומיים, התקציביים וכו.   

הידע הוא ידע גולמי והתוכניות הן תאורתיות והרבה 

 מהשאלות פתוחות.

אנו מצפות לתהליך הקהילתי על מנת להפוך את התאוריה 

למציאות בעזרת כל אחד ואחד מכם, בשאלות שיעלו, 

בהצעות, רעיונות, הסתייגויות.  מאמינות שע"י שיח 

מתמשך ושיתוף הקהילה לאורך כל התהליך, נוכל ליצור 

 יחד מודל המתאים ומדויק  לקהילתנו כאן במעלה גלבוע.

לאורך כל התהליך אנו מלוות בצוות מסור ומקצועי 

מהקהילה, צוות מגוון ותומך: ריבה פריד, ניצן הרץ, מעין 

 צדוק, יונית גרוס וחן מיץ. ואנו מודות לו מקרב לב. 

אנחנו מבינות עם ההתקדמות של החשיבה על הפרוייקט,   

שתהליך ההקמה דורש לימוד מעמיק באופן הקמת הבית 

. וכן שהתהליך דורש ליווי לחיים והן בשקיפות לקהילה 

מתמשך עד להקמה ולביצוע,  ואנו רואות את עצמינו 

 אחראיות ומובילות גם בהמשך הדרך בעז"ה.

 
 

 

 


